
                                                                                                           Hinnerup
d.15.03.2021

Vedr. Haldum Mark Møllelaug

Jeg vil foreslå følgende fire punkter, vedr. fremtidig drift af møllen, behandlet 
under                  punkt 5. - indkomne forslag - ved generalforsamlingen den 29.
marts. Forslagene kan betragtes enkeltvis eller som en kombination af flere.

1. Begrænse udgifter til service, få en billigere aftale, reducere service til et 
minimum, evt. aftale med et andet firma end Vestas. En billigere 
forsikring end den nuværende.

2. Tage møllen ud af drift ved længere perioder med lave strømpriser, 
hvorved man undgår slidtage på møllen og udgifter til service. Er der 
mulighed for at opnå nedregulerings-betaling for at stoppe møllen i 
perioder med overproduktion af el? Møllen har nu kørt i to år, kun til 
glæde for servicefirmaerne og to års slidtage til ingen nytte.

3. Forærer møllen til servicefirmaet, Vestas, og dele egenkapitalen mellem 
interessanthaverne.                   .

4. Lade møllen køre med minimum af service så længe den kan, og derefter
skrotte den og dele egenkapitalen mellem interessenterne. 
Transformatoren har en vis værdi, som kan realiseres.
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Vi har nu behandlet og drøftet ovenstående forslag                                                        

1.  Vedr. serviceaftaler bliver der kun lavet et årige aftaler for hele tiden at sikre den 
bedste aftale – hvis der evt. kommer andre udbydere der er billigere.  Vi er i dag 
forsikret hos Codan - som nok pt. er en af de få, der vil forsikre vindmøller.  Også her 
indhentes jævnligt  tilbud.

2.  Tage møllen ud af drift.  –  det giver ingen  mening  så længe indtægterne er højere
end udgifter. Året 2019 gav møllen et overskud på kr. 312.500,- (165 kr. pr. andel) og 
året 2020 var overskuddet kr. 35.248,- efter faste udgifter - her valgte bestyrelsen dog
at henlægge til møllens egenkapital.  Budgettet her for 2021 - tror vi igen på et 
overskud på ca. kr. 135.000,- (pr andel ca. 95,-) som vil blive udbetalt Feb. 2022 som 
prognosen ser ud pt. så ser afregningerne for EL fornuftige ud. Nedregulering eller 
stoppe møllen p.g.a. af lave strømpriser i perioder er pt. ikke muligt.            

3.   Forære møllen væk - det kan vi ikke før der er indkaldt og afholdt ekstra ordinær 
generalforsamling.       

4 .  Ja vi lader møllen køre, samt driften af denne.  Den dag hvor møllen ikke giver 
overskud eller ikke kan køre – vil bestyrelsen undersøge muligheder, for evt. salg el. 
skrot. Til dette gav generalforsamling 2016  bestyrelsen bemyndigelse til løbende at 



undersøge, og  evt. indhente priser m.m.                                          Når det bliver 
aktuelt, at lukke møllen ned, indkaldes der til ekstraordinær generalforsamling, hvor 
alle interessenter vil blive orienteret.

Bestyrelsen                                                                                                                       


